

现代医药卫生

JOURNAL OF MODERN MEDICINE & HEALTH

半月刊 1985年1月创刊 第40卷 第6期 2024年3月30日出版

主 管

重庆市卫生健康委员会

主 办

重庆市卫生健康统计信息中心

编 辑

《现代医药卫生》编辑委员会

重庆市渝北区宝环路420号

401120

出 版

重庆市卫生健康统计信息中心

重庆市渝北区宝环路420号

401120

执行主编

汪应钦

编辑部主任

钱程华

电 话

(023)63853583

投稿、查询网址

www.xdyyws.com

电子邮箱

xdyyws@vip.126.com

印 刷

重庆紫石东南印务有限公司

发 行

国内：中国邮政集团公司重庆市报刊发行局

定 价

每期18.00元(全年24期432.00元)

发 行 范 围 公 开

国 际 期 刊 名 称 代 码

XYWIAD

中 国 标 准 连 续 出 版 物 号

ISSN 1009-5519

CN 50-1129/R

广 告 经 营 许 可 证

渝北市监广登字(2019)03号

本刊版权归重庆市卫生健康统计信息中心所有

本刊刊出的所有文章不代表重庆市卫生健康统计信息中心和本刊编委会的观点

如有印装质量问题可向本刊编辑部免费调换
订 购

全国各地邮政局

邮发代号 78-47



扫码订阅《现代医药卫生》 中国邮政微邮局

目 次

• 论 著 •

宁夏某高校大学生瘦体组织成分与指标的相关性研究

..... 马成凤, 马秀慧, 吴 曦, 张 静, 杨梦怡, 马占兵, 霍正浩, 党 洁(901)
基于深度学习的腕关节DR成像质控模型的研究与应用

..... 彭 超, 张 剑, 刘 欢, 黄 英, 刘 羽(907)
肝性脑病大鼠经粪便细菌移植后的肠道菌群宏基因组分析

..... 王威巍, 刘丰睿, 吕朝华, 申呈祥(913)
基于网络药理学和分子对接预测红花绿绒蒿活性成分抗肝纤维化的作用

机制 娄格才让, 索朗拉宗, 卓玛措毛, 格拉措, 才让南加(918)
基于网络药理学和分子对接探讨八珍汤治疗乳腺癌的作用机制

..... 党文军, 聂 宏, 刘 爽, 孔祥颖, 姜雨微(923)
基于数据挖掘探究溪黄草药用成分及潜在抗癌的作用机制

..... 李小敏, 张佳涵, 梁宏轩, 黄镇江, 张振霞, 郑玉忠, 陈良辉, 刘亚群(930)
论著 · 临床研究

胆管癌和胰腺癌患者胆汁酸分析及其潜在临床意义

..... 李 倩, 宁 波, 易 航, 钟 立(936)
高鸟氨酸血症-高氨血症-高同型瓜氨酸尿症综合征1例报告并文献复习

..... 焦玉帅, 刘文晶, 袁兆红(941)
意义未明的特发性及克隆性血细胞减少症的临床研究

..... 邓 媛, 姜 坤, 陶善东(944)
慢性阻塞性肺疾病患者疲劳感对自我感受负担的效应分析

..... 吴文英, 全翠芳, 欧玉兰(949)
胃网膜软组织多形性透明变性血管扩张性肿瘤1例 张 鑫, 张树辉(955)

新型冠状病毒感染诱发甲状腺功能异常4例 路 盈, 周 艳, 张金卉(958)
个性化3D打印钛合金填充块在复杂髋关节翻修术中应用的可行性及疗效

..... 张宪彧, 吴国保, 江 建, 王宏菁, 孙志煌, 刘光炜(962)
HFMEA理念联合精细化护理在提高神经内科ICU中心静脉导管护理

质量中的应用 王江琪, 李玉林, 陈云霞(965)
基于行为转变理论指导下的健康教育对消化内镜诊疗患者肠道准备

质量与心理压力的影响 杨春丽, 张思宇, 卞孝平, 王 凯(968)
低分子肝素联合利伐沙班治疗白血病患儿外周静脉置入中心静脉

导管相关静脉血栓的临床效果 杨 莉, 管玉洁, 宋丽丽, 苏于泰, 林 巍, 刘 炜(972)
• 循证医学 •

3种营养管理模式在脑卒中吞咽障碍患者中应用效果的meta分析

..... 韦 捷, 龚玉婷, 徐玉涵, 卿 晨, 刘 英, 郭声敏(976)
宏基因组二代测序对肺部感染诊断价值的中国数据meta分析

..... 王 洋, 牛五层, 张晓煜, 张 丽(984)

• 调查报告 •

泸州市居民对中西医结合现场急救认知现状与学习
意愿的调查研究 吴悠阳,谢明江,何苒先,陈艺鑫,汤华军(989)

感染科护士工作满意度在医院伦理氛围与隐性缺勤
中的中介效应 郑 蕾,魏万宏,宋 科,
薛会元,薛亚娟,陈艳艳,王彦杰,宋向彩(994)
某三级综合医院行政总值班管理现状分析与对策研究 杨家钰,王 虎(1000)

• 综 述 •

缺氧诱导因子通过 Notch 信号通路对上皮间质转化调控
作用的研究进展 陈 晓,李坤平,方永平(1005)
细胞衰老与特发性肺纤维化相关机制的研究进展 谈华栋,刘明远,伍 旭,詹 峰,倪吉祥(1011)
结核病病毒载体疫苗研究进展 杨骏昊,杨雅婷,王晓春(1017)
运动想象在脊髓损伤患者运动功能康复中的研究进展 陈柏茹,刘小琴(1022)

露龈笑诊断方法及对应治疗的新进展 俸瑞璟,王胜国(1027)
XPO1 抑制剂塞利尼索治疗急性髓系白血病的研究进展 顾家琦,邓建川(1031)
患者报告结局测量信息系统在肺癌中的研究进展 古治容,黄 敏,郑思琳(1039)
牙周炎与肝脏疾病的关系研究进展 刘武逸,高 志(1044)

• 护理研究 •

专科护士主导的专科护理学组在护理管理中的应用 杨志萍,祝红梅,于瑞英,
陈 健,杨 英,杨以平(1049)

多指截指术患儿照顾者照顾负担现状及其相关影响

因素 林燕平(1052)

• 教学探索 •

大数据时代下医学领域青年教师的教研平衡 张 怡,张琴丹,王 信(1055)
新医科背景下医学检验技术专业一流学科建设的探讨 林满华,徐军发,阮 杰,张 华,刘卫红(1058)
基于 SPOC 的改良版对分课堂在护理临床教学中的
应用 孙 娟,李 岩,郑艳楠,张晓菲,雪 雅(1061)
典型案例教学在医学检验实习生带教中的应用 罗 丹,皮潇蓉,云发超,王红红,宋 谦(1065)

• 卫生管理 •

某院咳喘药学服务门诊吸入制剂用药教育工作模式的
建立及成效分析 方慧慧,方 明,黄 娟,张 华,王晓娟(1069)

• 案例分析 •

胸腔镜联合后入路治疗累及后纵隔哑铃型神经鞘瘤 1 例 吕春江,郭 涛(1072)
mNGS 辅助诊断肺惠普尔病 1 例并文献复习 和 倩,管勤朝,沈文娟,朱高沣,
朱允丰,高李慧,余玉平,顾 伟(1074)
恶性中胚叶混合瘤复发 1 例报告及诊治方案 杨海英,路会侠(1077)

JOURNAL OF MODERN MEDICINE & HEALTH

Semimonthly Established in January, 1985 Volume 40 Number 6 March 30, 2024

Responsible Institution

Chongqing Municipal Health Commission

Sponsor

Chongqing Health Statistics Information Center

Editor

Editorial Committee of Journal of Modern Medicine & Health
No. 420 Baohuan Road, Yubei District,
Chongqing City 401120

Publishing

Chongqing Health Statistics Information Center
No. 420 Baohuan Road, Yubei District,
Chongqing City 401120

Executive Editor-in-Chief

WANG Yingqin

Editorial Director

QIAN Chenghua

Telephone

(023)63853583

Network Address for Contribution and Inquiry

www.xdyws.com

E-Mail Box

xdyyws@vip.126.com

Printing

Chongqing Purplestone Southeast Printing Co., LTD

Distribution

Domestic Distribution

Chongqing Newspapers and Magazines Circulation Bureau, China Post Group Corporation

Circulation Bureau

Fixed Price

RMB 18 Yuan per copy

RMB 432 Yuan 24 copies per year

Issue Range

Publicity

CODEN

XYWIAD

ISSN

ISSN 1009-5519

CN 50-1129/R

Advertising Business Licence

Yubei District Administration for Market Regulation Advertisement Document No. (2019)03

This journal copyright is owned by Chongqing Health Statistics Information Center

All articles published do not reflect the viewpoints of Chongqing Health Statistics Information Center and editorial board

Free in exchange from editorial board due to the quality problems of printing or bookbinding

Subscription

All Domestic Local Post Offices

Postal Distribution Code 78-47

Contents in Brief

- Correlation analysis between lean body mass and digit ratio of university students in Ningxia** MA Chengfeng, MA Xiuwei, WU Xi, et al. (901)
- Research and application of wrist joint DR imaging quality control model based on deep learning** PENG Chao, ZHANG Jian, LIU Huan, et al. (907)
- Macrogenomic analysis of intestinal flora in rats with hepatic encephalopathy after fecal microbiota transplantation** WANG Weiwei, LIU Fengrui, LYU Chaohua, et al. (913)
- Prediction of the anti-hepatic fibrosis mechanism of the active components of Meconopsis punicea Maxim based on network pharmacology and molecular docking** NIANGE Cairang, SUOLANG Lazong, ZHUOMA Cuomao, et al. (918)
- Mechanism of Bazhen Decoction in the treatment of breast cancer based on network pharmacology and molecular docking** DANG Wenjun, NIE Hong, LIU Shuang, et al. (923)
- Research on the medicinal components and potential anticancer mechanism of Herba Isodi Lophanthoidis based on data mining** LI Xiaomin, ZHANG Jiahan, LIANG Hongxuan, et al. (930)
- Analysis of bile acids in patients with cholangiocarcinoma and pancreatic cancer and its clinical significance** LI Qian, NING Bo, YI Hang, et al. (936)
- Hyperornithinemia-hyperammonia-hyperisocitrullinuria syndrome: A case report and literature review** JIAO Yushuai, LIU Wenjing, YUAN Zhaohong (941)
- Clinical study of idiopathic and clonal cytopenia of undetermined significance** DENG Yuan, JIANG Kun, TAO Shandong (944)
- Effect analysis of fatigue on self-perceived burden in patients with chronic obstructive pulmonary disease** WU Wenyi, QUAN Cuifang, OU Yulan (949)
- A case of pleomorphic hyalinosis vasodilatation tumor of gastrointestinal soft tissue** ZHANG Xin, ZHANG Shuhui (955)

- Thyroid dysfunction induced by novel coronavirus infection in four cases** LU Ying ,ZHOU Yan ,ZHANG Jinhui(958)
- Feasibility and efficacy of personalized 3D printed titanium alloy filler in the complex hip joint revision surgery** ZHANG Xianyu ,WU Guobao ,JIANG Jian ,et al. (962)
- Application of HFMEA concept combined with refined nursing in improving the nursing quality of central venous catheter in the neurological ICU** WANG Jiangqi ,LI Yulin ,CHEN Yunxia(965)
- Effects of health education based on the transtheoretical model on intestinal preparation quality and psychological stress of patients undergoing endoscopic treatment** YANG Chunli ,ZHANG Siyu ,BIAN Xiaoping ,et al. (968)
- Clinical effect of low molecular weight heparin combined with rivaroxaban in the treatment of peripheral venous catheter-associated venous thrombosis in children with leukemia** YANG Li ,GUAN Yujie ,SONG Lili ,et al. (972)
- Meta-analysis of the application effects of three nutritional management models in stroke patients with dysphagia** WEI Jie ,GONG Yuting ,XU Yuhan ,et al. (976)
- Diagnostic value of metagenomics next-generation sequencing in pulmonary infection:A meta-analysis of Chinese data** WANG Yang ,NIU Wuceng ,ZHANG Xiaoyu ,et al. (984)
- Survey on the status quo of cognition and learning willingness of residents in Luzhou city on on-site first aid of integrated Chinese and Western medicine** WU Youyang ,XIE Mingjiang ,HE Ruixian ,et al. (989)
- Mediating effect of job satisfaction of nurses in infection department on hospital ethical atmosphere and hidden absenteeism** ZHENG Lei ,WEI Wanrong ,SONG Ke ,et al. (994)
- Current situation analysis and countermeasure research of administrative general duty management in a tertiary general hospital** YANG Jiayu ,WANG Hu(1000)
- Research progress on the regulatory effect of hypoxia-inducible factors on epithelial mesenchymal transformation through the Notch signaling pathway** CHEN Xiao ,LI Kunping ,FANG Yongping(1005)
- Research progress on the mechanism of cell senescence associated with idiopathic pulmonary fibrosis** TAN Huadong ,LIU Mingyuan ,WU Xu ,et al. (1011)
- Research progress on vector vaccine of tuberculosis virus** YANG Junhao ,YANG Yating ,WANG Xiaochun(1017)
- Research progress of motor imagery in motor function rehabilitation in patients with spinal cord injury** CHEN Bairu ,LIU Xiaoqin(1022)
- New progress in diagnostic methods and corresponding treatments for gingival smile** FENG Ruijing ,WANG Shengguo(1027)
- Research progress of XPO1 inhibitor selinexor in the treatment of acute myeloid leukemia** GU Jiaqi ,DENG Jianchuan(1031)
- Research progress of patient-reported outcome measurement information system in lung cancer** GU Zhirong ,HUANG Min ,ZHENG Silin(1039)
- Research progress on the relationship between periodontitis and liver disease** LIU Wuyi ,GAO Zhi(1044)